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PROTOKÓŁ NR 6-6/2024 

z posiedzenia 

Komisji Kultury  

Rady Miasta Gdańska, 

które odbyło się 25 listopada 2024 r. 

w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku 

 

Komisja rozpoczęła posiedzenie o 15:00 , zakończyła o godzinie 16:00. 

 

Obecność: 

W posiedzeniu uczestniczyło 6 członków Komisji Kultury wg listy obecności, która stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Lista obecności pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Przewodniczący komisji Maximilian Kieturakis otworzył posiedzenie, powitał zebranych. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Porządek posiedzenia poddano pod głosowanie. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 5 głosami „za”  - przyjęła proponowany porządek. 

 

1. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miasta Gdańska – druk nr 159 

Referuje: Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na  

2025 rok w zakresie działania komisji – druk nr 160 

Referują Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska : 

- Wydział Budżetu Miasta i Podatków 

Referuje:  Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  

- Biuro Prezydenta ds. Kultury  

Referuje: Dorota Raczkowska – Kierownik Referatu ds. Społecznych Projektów 

Kulturalnych 

- Biuro Architekta Miasta 

Referuje: Piotr Lorens – Architekt Miasta, Janusz Tarnacki – Miejski Konserwator 

Zabytków 

- Biuro Prezydenta 
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Referuje:  Maciej Buczkowski – Zastępca Dyrektora Biura  

3. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 

PUNKT 1 

 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miasta Gdańska – druk nr 159 

 

Druk nr 159 – Sprawa : BRMG.0006.298.2024 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 12.12.2024r.) 

 

Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 4 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Opinia nr 6-6/7-7/2024 

 

PUNKT 2 

 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na  

2025 rok w zakresie działania komisji – druk nr 160 

 

Druk nr 160 – Sprawa : BRMG.0006.299.2024 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 12.12.2024r.) 

 

Prof. Piotr Lorens – Architekt Miasta 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Janusz Tarnacki – Miejski Konserwator Zabytków 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Barbara Imianowska – członek komisji 

Zapytała o Park nad Opływem Motławy. 
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Prof. Piotr Lorens – Architekt Miasta 

Powiedział, że chodzi o uporządkowanie tego terenu i urządzenie go. W ramach całego 

procesu chcą wypracować sposób urządzenia, funkcjonowania całego obszaru zgodnie  

z wszystkimi potrzebami ale jednocześnie określić co tak naprawdę jest do zrobienia i czy 

cokolwiek. Ważny także był głos mieszkańców Olszynki, bo z jednej strony jest 

zagospodarowane a z drugiej  w ogóle. Dodał, że chcieliby ten temat do końca przyszłego 

roku podsumować. 

 

Barbara Imianowska – członek komisji 

Zapytała także o Węzeł Kliniczna czy planowana jest likwidacja, przebudowa. 

 

Prof. Piotr Lorens – Architekt Miasta 

Powiedział, że problem polega na tym, że to wielkie trzypiętrowe skrzyżowanie na każdym 

kawałku kończy się światłami w związku z tym nie spełnia swoich funkcji. Jest bardzo 

kosztowne w utrzymaniu, „sypie” się kompletnie, oczywiście drobne prace naprawcze są 

robione ale aby utrzymać to jest potrzebny bardzo duży i kosztowny remont. Powiedział, 

że stoją przed pytaniem czy pakować duże pieniądze w coś co i tak do końca nie spełnia 

swoich funkcji czy lepiej jest rozebrać to i zrobić normalne skrzyżowanie. Są to też tereny 

do odzyskania z możliwością do ponownego zagospodarowania na inne cele. 

 

Barbara Imianowska – członek komisji 

Zapytała o Estakadę od bramy Żuławskiej czy także będzie likwidowana. 

 

Prof. Piotr Lorens – Architekt Miasta 

Powiedział, że to jest ten sam problem co powyżej i dotyczyć będzie likwidacji. Zasłania 

ona także zabytki.  

 

Barbara Imianowska – członek komisji 

Powiedziała, że koszta takiej likwidacji również nie będą małe. 

 

Prof. Piotr Lorens – Architekt Miasta 

Odpowiedział, że tak ale wymaga ona także kompleksowego remontu. 

 

Barbara Imianowska – członek komisji 

Zapytała o Letnicę o strefę przemysłową co jest tam przewidziane. Czy tylko strefa 

przemysłowa ma tam być czy także lokale. 
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Prof. Piotr Lorens – Architekt Miasta 

Powiedział, że w planie jest to teren przeznaczony wyłącznie na usługi choć właściciele 

terenów widzieliby tam lokalówka ale nie będzie to raczej możliwe. Wspomniał  

o Nautiliusie, że temat cały czas się przewija. Powiedział, że cały czas pojawiają się jakieś 

pomysły natomiast mieszkaniówka tam to ciężki temat. 

 

Jan Perucki – członek komisji 

Odniósł się do Węzła Kliniczna i powiedział, że wydaje się, że to obszar z dużym 

potencjałem co do uwolnienia terenów. Przy Elbląskiej, która została nieco 

wyremontowana miasto poniosło koszta, co jednocześnie odroczyło rozbiórkę tej 

infrastruktury na 5- 10 lat.  

 

Prof. Piotr Lorens – Architekt Miasta 

Powiedział, że poczynili prace związane z terenem przy Węźle Kliniczna. 

 

Maximilian Kieturakis – przewodniczący komisji 

Zapytał o niepodpisane umowy w sprawach dotacji, czy wszystkie umowy zostały 

niepodpisane z przyczyn inwestora. 

 

Janusz Tarnacki – Miejski Konserwator Zabytków  

Odpowiedział, że jest to właściwie jedna umowa, gdzie nie uzyskano dofinansowania  

z innych źródeł i to było powodem poza jednym przypadkiem gdzie podpisano umowę na 

dokumentację a pod koniec poinformowano, że jednak nie wykonają tego. 

 

Maximilian Kieturakis – przewodniczący komisji 

Zapytał, czy to częste przypadki, gdzie nie uzyskują dofinansowania z innych źródeł. 

 

Janusz Tarnacki – Miejski Konserwator Zabytków  

Powiedział, że pojedyncze przypadki mają miejsce natomiast w takiej skali zdarzyło się po 

raz pierwszy.  

 

Maximilian Kieturakis – przewodniczący komisji 

Zapytał czy te środki przechodzą na kolejny rok. 

 

Janusz Tarnacki – Miejski Konserwator Zabytków  

Powiedział, że nie ale pracują nad nowym regulaminem, żeby środki niewykorzystane 

mogły być wykorzystane w danym roku ponownie. 
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Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Ewa Adamska – Biuro Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Maciej Buczkowski – Zastępca Dyrektora Biura Prezydenta  

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Żaneta Geryk – członek komisji 

Zapytała czy dodatkowe pieniądze mają być tylko na wydarzenia, o których dyrektor 

wspomniał. 

 

Maciej Buczkowski – Zastępca Dyrektora Biura Prezydenta  

Odpowiedział, że między innymi. 

 

Żaneta Geryk – członek komisji 

Zapytała, czy jest to wszystko wyszczególnione na jakie wydarzenie ile jest przeznaczone. 

 

Maciej Buczkowski – Zastępca Dyrektora Biura Prezydenta  

Powiedział, że wszystko jest w budżecie wyszczególnione. 

 

Żaneta Geryk – członek komisji 

Zapytała jaką drogą docierają do dzieci i młodzieży aby chciały zainteresować się historią 

kwestii kombatantów. 

 

Maciej Buczkowski – Zastępca Dyrektora Biura Prezydenta  

Powiedział, że młodzieży jest coraz więcej. Realizują także lekcje obywatelskie, przez które 

także promują te programy. Zapraszają młodzież na obchody rocznicy II wojny światowej.  

 

Barbara Imianowska – członek komisji 

Zapytała o Westerplatte. 

 

Maciej Buczkowski – Zastępca Dyrektora Biura Prezydenta  

Wyjaśnił, że wracają do organizacji wydarzenia na Westerplatte w tym roku byli jednym ze 

współorganizatorów. Doprowadzili do porozumienia w zakresie korzystania z przestrzeni 

przy wartowni nr 1.  
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Barbara Imianowska – członek komisji  

Zapytała o budżet Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej czy to jest budżet dla wszystkich 

bibliotek miejskich. 

 

Ewa Adamska – Biuro Prezydenta ds. Kultury  

Odpowiedziała, że tak bo miasto współprowadzi sieć filii. Biblioteka Wojewódzka jest 

współprowadzona z Marszałkiem. Główna siedziba jest Marszałka a filie prowadzi miasto. 

Łączna kwota dotyczy wszystkich filii. 

 

Barbara Imianowska – członek komisji 

Zapytała o przeznaczenie tych pieniędzy czy są one przeznaczone na książki czy imprezy. 

 

Dorota Raczkowska – Biuro Prezydenta ds. Kultury 

Miasto utrzymuje filie a te środki są generalnie na wszystko. 

 

Jan Perucki – członek komisji 

Jeśli chodzi o bibliotekę to koszta będą stale rosły. Poruszył wątek wynagrodzeń jeśli 

chodzi o miejskie instytucje kultury, czy w tej materii coś się zmieniło. 

 

Dorota Raczkowska – Biuro Prezydenta ds. Kultury 

Są na tym samym poziomie, które były w 2024r. i nie są przewidziane podwyżki poza 

wyrównaniem minimalnego. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 5 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Opinia nr 6-6/8-8/2024 

 

PUNKT 3 

 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 

Maximilian Kieturakis – przewodniczący komisji 

Omówił korespondencję dotyczącą przyznanej dotacji – do wiadomości. 

 

Przewodniczący zamknął posiedzenie komisji o godzinie 16:00. 
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            Przewodniczący   

                        Komisji Kultury Rady Miasta Gdańska 

 

                            /-/  Maximilian Kieturakis 
 

 

Protokołowała:  Emilia Mikita - Biuro Rady Miasta Gdańska 


